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§ 1
Anmälan av justerare och dag för justering 
 
Anmäldes att protokoll från stadsdelsnämndens sammanträde 
den 16 juni 2020 hade justerats den 17 juni 2020. Christer H 
Sjöblom utsågs till ordförande för mötet. Ordförande tillkännagav 
att dagens protokoll skulle justeras den 31 augusti 2020. Johanna 
Karlsson utsågs att jämte ordföranden justera protokollet.
 
Sammanträdet genomfördes på grund av rådande restriktioner med 
begränsad närvaro i sammanträdesrummet. Arvid Vikman, Mårten 
Risdal, Gunnel Horm, Jan-Åke Porseryd, Marie-Louise Siverstrand, 
Monica Muro de Santa Cruz och Fritz Lennaárd deltog digitalt.
 
Sammanträdet inleddes med presentation av projektet med 
modernisering av sociala system - Esset. Lokala samordnarna 
Fanny Eklund och Linnea Sahlman svarade för presentationen.
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§ 2
Anmälan av medborgarförslag 
 
Beslut
 
Kungsholmens stadsdelsnämnd beslutar enligt förvaltningens 
förslag:
 
Medborgarförslag om betonglejon
Dnr KUNG 2020/237
Beslut: Medborgarförslaget överlämnas till trafiknämnden för 
kännedom.
 
Medborgarförslag om baskethall
Dnr KUNG 2020/233
Beslut: Medborgarförslaget överlämnas till idrottsnämnden för 
kännedom.
 
Medborgarförslag om padelbanor nära Lindhagen
Dnr KUNG 2020/250
Beslut: Medborgarförslaget överlämnas till parkmiljöavdelningen 
för beredning.
 
Medborgarförslag om tennisplan i Fredhällsparken
Dnr KUNG 2020/260
Beslut: Medborgarförslaget överlämnas till parkmiljöavdelningen 
för beredning.
 
Medborgarförslag om badplatser
Dnr KUNG 2020/267
Beslut: Medborgarförslaget överlämnas till parkmiljöavdelningen 
för besvarande.
 
Medborgarförslag om badbryggor på Norr Mälarstrand
Dnr KUNG 2020/269
Beslut: Medborgarförslaget överlämnas till parkmiljöavdelningen 
för beredning.
 
Medborgarförslag om park på Stora Essingen
Dnr KUNG 2020/270
Beslut: Medborgarförslaget överlämnas till parkmiljöavdelningen 
för besvarande.
 
Medborgarförslag om staket vid Wivalliusgatan
Dnr KUNG 2020/273
Beslut: Medborgarförslaget överlämnas till parkmiljöavdelningen 
för beredning.
 
Medborgarförslag om att göra Kungsholmen ännu trivsammare
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Dnr KUNG 2020/282
Beslut: Medborgarförslaget överlämnas till parkmiljöavdelningen 
för beredning.
 
Medborgarförslag om badbryggor på Norr Mälarstrand
Dnr KUNG 2020/309
Beslut: Medborgarförslaget överlämnas till parkmiljöavdelningen 
för beredning.
 
Medborgarförslag om upprustning av gatu- och parkmiljö
Dnr KUNG 2020/315
Beslut: Medborgarförslaget överlämnas till parkmiljöavdelningen 
för beredning.
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§ 3
Svar på medborgarförslag om bollplan vid förskolan Lilla 
Björnen 
KUNG 2020/194

Beslut 
 
Medborgarförslaget besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande.

Sammanfattning av ärendet 
 
Stadsdelsförvaltningen ställer sig positiv till förslaget om att 
anlägga en mindre bollplan på förskolans Lilla Björnens gård. 
Förvaltningen har bett fastighetsägaren SISAB att ta fram ett förslag 
på utformning av bollplanen och ett kostnadsförslag.

Handlingar i ärendet
 304615 Svar på medborgarförslag
 KUNG 2020/194-3 Medborgarförslag om grusplan för 

publicering

Sida 5 (33)



Kungsholmens stadsdelsnämnd Protokoll nr 7/2020

2020-08-27

§ 4
Översyn av socialpsykiatrins verksamheter 
KUNG 2020/207

Beslut 
 
Stadsdelsnämnden beslutar att verksamheten Träfflokalen S:t 
Göransgatan 92 och arbetsverksamheten S:t Göransparken 
avvecklas och att arbetsverksamheten Bolinders kafé och restaurang 
ändrar inriktning till en sysselsättningsverksamhet som 
tillhandahåller daglig verksamhet enligt LSS (lagen om särskilt stöd 
till funktionshindrade).

Sammanfattning av ärendet 
 
En översyn av sysselsättningsverksamheter inom 
verksamhetsområdet socialpsykiatri har genomförts under våren 
2020 på grund av en minskad efterfrågan på den sysselsättning och 
på de tjänster som verksamheterna erbjuder. Verksamheterna som 
berörs är Träfflokalen S:t Göransgatan 92, arbetsverksamheten S:t 
Göransparken och arbetsverksamheten Bolinders Kafé och 
konferens. Verksamheterna har få klienter och besökare. 
Träfflokalens och S:t Göransparkens lokaler är inte ändamålsenliga 
och behöver tillgänglighetsanpassa med nuvarande inriktningar.

 

Förslag till beslut
 
Ordförande Christer H Sjöblom m. fl. (M) föreslog att nämnden 
skulle besluta enligt förvaltningens förslag.
 
Johanna Karlsson (S) och Maria Ekberg (V) föreslog att nämnden 
skulle besluta enligt ett gemensamt förslag från Socialdemokraterna 
och Vänsterpartiet.

Beslutsgång
 
Ordförande ställde förslagen mot varandra och fann att nämnden 
hade beslutat enligt förvaltningens förslag.
 
 

Reservation
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Johanna Karlsson (S) och Maria Ekberg (V) reserverade sig mot 
beslutet med hänvisning till det gemensamma förslaget från 
Socialdemokraterna och Vänsterpartiet enligt följande:
 
Stadsdelsnämnden föreslås besluta:
att            delvis bifalla förvaltningens förslag till beslut
att            uppdra åt förvaltningen att utreda alternativa vägar för att 
behålla verksamheten på S:t Göransgatan 92
Socialdemokraterna och Vänsterpartiet välkomnar en översyn av 
socialpsykiatrins verksamheter. Det är stadsdelens uppdrag att 
tillhandahålla välfärd av hög kvalitet till medborgarna. Det är därtill 
viktigt att vi prövar och omprövar verksamheter så att vi kan 
garantera att skattepengarna används på bästa sätt. Vi vill däremot 
vara noga med att välfärdsverksamhet måste få kosta pengar. Allt 
för ofta ser vi neddragningar på välfärdsverksamheter som riktar sig 
till utsatta grupper som förkläs som effektiviseringar eller lämpas 
över på andra aktörer. Att ha ett välfungerande socialpsykiatriskt 
arbete är av yttersta vikt för såväl individer som samhälle. Det 
kommunala uppdraget får inte i för stor utsträckning överlåtas på 
andra aktörer eller marginaliseras.
 
I förslaget är det tre verksamheter som berörs av föreslagna 
förändringar. Dels träffpunkten på S:t Göransgatan 92 och 
arbetsverksamheten S:t Göransparken som bägge föreslås läggas 
ned, samt en förändring av verksamheten på Bolinders kafé och 
restaurang. Vad gäller arbetsverksamheterna har vi inget att erinra. 
Däremot tycker vi att det finns mer att göra vad gäller träffpunkten. 
Det finns i hela Stockholm endast elva andra motsvarande 
kommunala träffpunkter. En nedläggning av den på S:t Göransgatan 
92 riskerar att skapa för stora avstånd och försvåra träffar. Det finns 
sannolikt också en samverkande faktor mellan hur långt det är att ta 
sig till en träffpunkt och hur många som besöker den. Vi vill därför 
att förvaltningen utreder och presenterar alternativa lösningar för att 
behålla verksamheten på S:t Göransgatan 92.
 
 

Handlingar i ärendet
 316678 Översyn av socialpsykiatrin
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§ 5
Månadsrapport juli 2020 
KUNG 2020/86

Beslut 
 
Stadsdelsnämnden beslutar att godkänna månadsrapport juli 2020.

Sammanfattning av ärendet 
 
Förvaltningen prognostiserar en budget i balans efter åtgärder och 
resultatdispositioner. Den största utmaningen att uppnå en budget i 
balans finns inom ekonomiskt bistånd samt vid beställarsidan inom 
stöd och service till personer med funktionsnedsättning.

Handlingar i ärendet
 KUNG 2020/86-7 Månadsrapport juli 2020
 KUNG 2020/86-8 Månadsrapport juli Bilaga 1 Sjukfrånvaro
 KUNG 2020/86-9 Månadsrapport juli Bilaga 2 

Verksamhetstal och statistik
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§ 6
Delegationsordning 
KUNG 2020/192

Beslut 
 

1. Gällande delegationsordning kompletteras enligt 
förvaltningens förslag.
 

2. Kungsholmens stadsdelsnämnd delegerar beslut av ärenden 
som anges i den bilagda delegationsordningen till 
förvaltningschef enligt 7 kap. 6 § kommunallagen.
 

3. Nämnden ger förvaltningschefen rätt att vidaredelegera 
ärenden som får beslutas av tjänsteperson till lägst den nivå 
som finns angiven i delegationsordningens kolumn ”Lägsta 
nivå”.
 

4. Beslut som fattas med stöd av delegationsordningen ska 
anmälas i den ordning som anges i kolumnen ”Beslutsform” 
i delegationsordningen.
 

Sammanfattning av ärendet 
 
Stadsdelsnämnden kan med stöd i kommunallagen uppdra åt 
presidiet, ett utskott, en ledamot eller ersättare att besluta på 
nämndens vägnar i ett visst ärende eller en viss grupp av ärenden. 
Stadsdelsnämnden har den 16 juni 2020 fastställt den nu gällande 
delegationsordningen. Förändrad lagstiftning till skydd för barn 
medför att delegationsordningen behöver kompletteras. 
Delegationsordningen kompletteras även med möjlighet att vid 
jävssituationer kunna delegera till handläggare i annan förvaltning. 
Även förtydligade rutiner om tillfälligt förordnande vid chefs 
frånvaro innebär att delegationsordningen behöver revideras.

Handlingar i ärendet
 313518 Delegationsordning 
 318006 Delegationsordning-delegerade beslut
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§ 7
Delegation och förordnande för socialjouren 
KUNG 2020/294

Beslut 
 
1.      Stadsdelsnämnden delegerar till nedan namngivna 
tjänstepersoner vid Socialjouren rätt att begära handräckning enligt 
45 § 1 och 2 st LVM inom nämndens ansvarsområde.
2.      Stadsdelsnämnden förordnar nedan namngivna tjänstepersoner 
vid Socialjouren med rätt att begära handräckning enligt 43 § 1 st 2 
p LVU inom nämndens ansvarsområde

Ann Dahlgren, Daniel Colegate, Elisabet Lundqvist, Lis-Mari 
Boija, Sanna Eriksson, Frida Allertz, Maria Larsson, Inga-Lill 
Renhorn Källgren, Lena Wedberg, Feryal Lövström, Liliana 
Pellegrino, Martin Karlsson, Anna-Stina Wilhelmsson, Mira 
Fargallo-Dillner, Ida Carnesten, Inger Åsebo, Mait Fredlund, 
Liselotte Tronders, Oskar Williamsson, Idil Magan, Fanny 
Hällberg, Julia Pettersson, Carl-Johan Kvist, Eva Thomasson, 
Millicent Reyes, Marimba Roney, Helena Sten, Lena Svärd, Maria 
Rangdag, Julia Falk Nordberg, Kim Trosell, Anne-Catrine Jonsson, 
Mohamud abdi Osman, Ylva Engelbrektsson.
 

Sammanfattning av ärendet 
 
Socialnämnden svarar bland annat för stadens jourverksamhet inom 
individ- och familjeomsorgen, genom Socialjouren. Den nämnd 
som svarar för denna verksamhet fattar ett särskilt beslut om vilka 
tjänstepersoner som ska ha rätt att begära polishandräckning enligt 
lagen om vård av missbrukare i vissa fall (LVM) och lagen med 
särskilda bestämmelser om vård av unga (LVU). Detta beslut 
överlämnas sedan till stadsdelsnämnderna som ombeds fatta 
motsvarande beslut.

Handlingar i ärendet
 313237 Delegation och förordnande för socialjouren
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§ 8
Skrivelse om medborgarbudget 
Svar på skrivelse från Socialdemokraterna och Vänsterpartiet
KUNG 2019/319

Beslut 
 
Skrivelsen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande.

Sammanfattning av ärendet 
 
I ärendet redogör förvaltningen för vad medborgarbudget är och hur 
det tillämpas. Medborgarbudget har i Stockholm genomförts i 
Farstas och i Skärholmens stadsdelsnämnder. I de 
parkupprustningar som genomförs på Kungsholmen tillämpas ett 
arbetssätt som till stora delar motsvarar strukturen för 
medborgarbudget.

 

Förslag till beslut
 
Ordförande Christer H Sjöblom m.fl. (M) föreslog att nämnden 
skulle besluta enligt förvaltningens förslag.
 
Johanna Karlsson (S) och Maria Ekberg (V) föreslog att nämnden 
skulle besluta enligt ett gemensamt förslag från Socialdemokraterna 
och Vänsterpartiet.

Beslutsgång
 
Ordförande ställde förslagen mot varandra och fann att nämnden 
hade beslutat enligt förvaltningens förslag.
 
 

Reservation
 
Johanna Karlsson (S) och Maria Ekberg (V) reserverade sig mot 
beslutet med hänvisning till det gemensamma förslaget från 
Socialdemokraterna och Vänsterpartiet enligt följande:
 
Stadsdelsnämnden föreslås besluta:
att            förvaltningen arbetar för att inrätta medborgarbudget på 
Kungsholmen i enlighet med skrivelsens intentioner

Sida 11 (33)



Kungsholmens stadsdelsnämnd Protokoll nr 7/2020

2020-08-27

Förvaltningen har mycket förtjänstfullt redogjort för vad som avses 
med medborgarbudget, hur fenomenet växt fram och även utförligt 
beskrivit några exempel. Det är fint att läsa hur Kungsholmens 
stadsdelsförvaltning tar till sig erfarenheter av såväl internationella 
som lokala exempel på hur demokratin kan förstärkas. I svaret lyfter 
förvaltningen det egna arbetet med Spårvägsparken som 
genomfördes 2015 - 2018 och ett nu pågående exempel med 
Polishusparken.
Av förvaltningens redogörelse av det egna arbetet på området 
framgår att utvecklingen av Spårvägsparken var ett bra första steg 
för att skapa engagemang och därmed stärka demokratin. Däremot 
förefaller arbetet med Polishusparken vara en ambitionssänkning i 
och med att inflytandet begränsats till att enbart ta emot synpunkter. 
De viktiga stegen idégenerering och bearbetning av förslag, som 
ofta tar sig form av olika workshops med grupper av intressenter 
och medborgare, verkar inte ha genomförts. Det är förståeligt om 
planer har ändrats med anledning av Corona, även om pandemin på 
många andra områden inneburit att nya tekniska lösningar ökat 
möjlighet till engagemang och tillgänglighet.
Utöver den fysiska miljöns förändringar eller förbättringar finns 
andra frågor av stor betydelse för invånarna som eventuellt skulle 
kunna ingå i medborgarbudgetprocessen. Dvs förvaltningen kunde 
börja med att avgränsa vilka verksamheter/delar av verksamheter 
kan komma att ingå och därmed påverkas av invånarna.

Handlingar i ärendet
 313148 Svar på skrivelse om medborgarbudget
 KUNG 2019/319-1 Skrivelse om medborgarbudget
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§ 9
Skrivelse om El Sistema 
Svar på skrivelse från Socialdemokraterna och Vänsterpartiet
KUNG 2019/317

Beslut 
 
Skrivelsen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande.

Sammanfattning av ärendet 
 
Utifrån nämndens verksamhetsplan för 2020 kommer förskolorna 
att prioritera arbetet med att erbjuda alla förskolebarn professionella 
kulturupplevelser. Det görs till exempel genom samarbete med 
kulturförvaltningen och professionella kulturutövare inom ramen 
för KULAN.

 

Förslag till beslut
 
Ordförande Christer H Sjöblom m. fl. (M) föreslog att nämnden 
skulle besluta enligt förvaltningens förslag.
 
Johanna Karlsson (S) och Maria Ekberg (V) föreslog att nämnden 
skulle besluta enligt ett gemensamt förslag från Socialdemokraterna 
och Vänsterpartiet.

Beslutsgång
 
Ordförande ställde förslagen mot varandra och fann att nämnden 
hade beslutat enligt förvaltningens förslag.
 
 

Reservation
 
Johanna Karlsson (S) och Maria Ekberg (V) reserverade sig mot 
beslutet med hänvisning till det gemensamma förslaget från 
Socialdemokraterna och Vänsterpartiet enligt följande:
 
Stadsdelsnämnden föreslås besluta:
att            förvaltningen arbetar för att erbjuda El Sistema 
undervisning för Kungsholmens förskolebarn
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Socialdemokraterna och Vänsterpartiet har lagt en skrivelse med 
förslag om att gå in i ett utvecklingsarbete med El sistema under 
2020. Det skulle vara ett sätt att ytterligare stärka vår 
förskoleverksamhet. Efter två år med nedskärningar för förskolan 
har vi varit oroade för att utvecklingsarbete av det här slaget inte 
skulle få plats i verksamheterna. Efter beredning av frågan står det 
nu klart att det förhåller sig på det sättet. Av svaret framgår att det 
helt enkelt saknas politisk vilja och ekonomiskt utrymme för ett 
sådant arbete. Det är beklagligt att Kungsholmens barn får betala 
för majoritetens skattesänkningar. 
 

Handlingar i ärendet
 264677 Svar på skrivelse om El Sistema
 KUNG 2019/317-1 Skrivelse El Sistema
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§ 10
Skrivelse om förslag till lokaler för föreningsråd och 
kulturhus på Kungsholmen 
Svar på skrivelse från Socialdemokraterna och Vänsterpartiet
KUNG 2019/235

Beslut 
 
Skrivelserna besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande.

Sammanfattning av ärendet 
 
I ärendet redogör förvaltningen för att det finns möjligheter att hyra 
lokaler via kulturförvaltningen och idrottsförvaltningen. 
Förvaltningen lyfter även föreningsrådets möjlighet att nyttja 
Kungsholmens bibliotek. Det tydliggörs också att Sverige-finska 
skolans annex går att hyra och att föreningsrådet kan ansöka om 
finansiering genom idrottsförvaltningens stöd ”Subventionerad taxa 
och nolltaxa”.

 

Förslag till beslut
 
Ordförande Christer H Sjöblom m. fl. (M) föreslog att nämnden 
skulle besluta enligt förvaltningens förslag.
 
Johanna Karlsson (S) och Maria Ekberg (V) föreslog att nämnden 
skulle besluta enligt ett gemensamt förslag från Socialdemokraterna 
och Vänsterpartiet.

Beslutsgång
 
Ordförande ställde förslagen mot varandra och fann att nämnden 
hade beslutat enligt förvaltningens förslag.
 
 

Reservation
 
Johanna Karlsson (S) och Maria Ekberg (V) reserverade sig mot 
beslutet med hänvisning till det gemensamma förslaget från 
Socialdemokraterna och Vänsterpartiet enligt följande:
 
Stadsdelsnämnden föreslås besluta:
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att            aktivt arbeta vidare med frågan i enlighet med förslagen i 
skrivelserna
Förvaltningen har i sitt svar förtjänstfullt redovisat olika vägar för 
föreningar att kunna utnyttja lokaler i staden. Förvaltningen har 
tidigare också varit aktiv i försöket att få igång ett föreningsråd på 
Kungsholmen. Ett sådant bildades också 2018.
 
Situationen på Kungsholmen är emellertid den att det endast var ett 
fåtal föreningar som deltog i föreningsrådet. Rådet hade inga lokaler 
att erbjuda, vilket gjorde det ointressant att vara med i. I dagsläget 
har föreningsrådet ingen verksamhet.
 
Sverigefinska skolan, där det nu finns möjlighet att hyra lokaler, är i 
starkt behov av hyresgäster. Kungsholmens föreningsråd finns i 
realiteten inte och kan därför inte hyra lokaler eller vara motor i 
arbetet med att samla Kungsholmens ideella föreningar. Samtidigt 
är lokalerna perfekta för kultur- och annan föreningsverksamhet.
 
Argumenten för fler mötesplatser och på sikt ett kulturhus är väl 
beskrivna i de båda skrivelserna från socialdemokraterna och 
vänsterpartiet. Det handlar om möjlighet för människor i alla åldrar 
att mötas för att utveckla och utöva fritidsintressen, 
samhällsengagemang och kultur. Det handlar om lokal gemenskap 
på Kungsholmen. Och det handlar om att bidra till ett sammanhållet 
Stockholm genom att knyta Järvafältet till innerstaden.
 
 
 

Handlingar i ärendet
 259037 Skrivelse om förslag till lokaler för föreningsråd och 

kulturhus på Kungsholmen
 KUNG 2019/235-1 Lokaler för föreningsråd 20190214
 263206 Skrivelse kulturhus
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§ 11
Tillfällig vakanshållning av omvårdnadsplatser inom 
Alströmerhemmets vård- och omsorgsboende 
KUNG 2020/326

Beslut 
 
Förvaltningen föreslår att stadsdelsnämnden beslutar att tillfälligt 
vakanshålla enheten på plan 0 på Alströmerhemmets vård- och 
omsorgsboende.

Sammanfattning av ärendet 
 
På grund av den rådande pandemisituationen finns för närvarande 
ett stort antal tomma lägenheter inom stadsdelsnämndens vård- och 
omsorgsboenden. Trenden är likartad inom hela staden. På enheten 
på plan 0 på Alströmerhemmet är endast 3 platser av 7 belagda. 
Intäkterna understiger idag kostnaderna för personal med 100 tkr 
per månad för plan 0. Förvaltningen föreslår att enheten tillfälligt 
vakanshålls i avvaktan på ökade behov.

Handlingar i ärendet
 318911 KUNG 2020/326
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§ 12
Stockholms stads program för att motverka hemlöshet 
2020-2025 
Svar på remiss från kommunstyrelsen
KUNG 2020/156

Beslut 
 
Tjänsteutlåtandet lämnas som remissvar till kommunstyrelsen.
 

Sammanfattning av ärendet 
 
Stockholms stads program för att motverka hemlöshet 2020-2025 är 
en fortsättning på programmet mot hemlöshet 2014-2019. 
Programmet beskriver hur stadens socialtjänst ska arbeta för att 
motverka hemlöshet, vilka insatser och arbetssätt som stadens 
socialtjänst kan använda till stöd för att stödja personer att komma 
ur hemlöshet och vilka förhållningssätt som ska prägla 
socialtjänstens arbete för att motverka hemlöshet. Programmet 
innehåller sex mål och tre strategier för arbetet med att motverka 
hemlöshet. Förvaltningen ställer sig i stort sett positiv till det nya 
hemlöshetsprogrammet men lämnar en del synpunkter.

 

Förslag till beslut
 
Ordförande Christer H Sjöblom m.fl (M) föreslog att nämnden 
skulle besluta enligt förvaltningens förslag.
 
Johanna Karlsson (S) och Maria Ekberg (V) föreslog att nämnden 
skulle besluta enligt ett gemensamt förslag från Socialdemokraterna 
och Vänsterpartiet.

Beslutsgång
 
Ordförande ställde förslagen mot varandra och fann att nämnden 
hade beslutat enligt förvaltningens förslag.
 
 

Reservation
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Johanna Karlsson (S) och Maria Ekberg (V) reserverade sig mot 
beslutet med hänvisning till det gemensamma förslaget från 
Socialdemokraterna och Vänsterpartiet enligt följande:
 
Stadsdelsnämnden föreslås besluta:
att            delvis bifalla förvaltningens förslag till beslut
att           därutöver anföra
 
Varje kommun är enligt lag skyldig att planera för 
bostadsförsörjningen i syfte att alla kommunens invånare ska ha en 
god bostad något som allt fler kommuner idag inte lever upp till. 
Det är vidare stadens ansvar att tillgodose behovet av bostäder i 
kommunen, inte socialtjänstens. Därför anser vi att ett program mot 
hemlöshet ska ha som mål att utrota hemlösheten för att leva upp till 
gällande lagstiftning och målen i Agenda 2030. Programmet med 
tillhörande handlingsplan bör ligga på kommunstyrelsen där 
stadsdelsnämnderna, exploateringsnämnden, SHIS bostäder, 
allmännyttan med flera är egna partner där alla tar ansvar för sin 
del. För att detta ska fungera behöver dock gränsdragningarna 
mellan respektive nämnder tydliggöras bättre än i förslaget.
 
Förra mandatperioden ledde vi arbetet mot att minska hemlösheten 
bland äldre i staden, något som gav effekt redan första året och som 
detta program också kan lära av. För att lyckas med arbetet mot 
hemlöshet krävs både förebyggande arbete, akuta insatser samt en 
långsiktig plan för att det ska finnas tillräckligt många lägenheter i 
staden till en hyra som de som efterfrågar dessa har råd med. Det 
håller inte att stadsdelen tar sitt ansvar med de allra mest utsatta 
samtidigt som majoriteten säljer ut lägenheter med rimliga hyror. I 
år har inte behovet av försöks och träningslägenheter kunnat 
tillgodoses på grund av avsaknad av bostäder med rimliga hyror och 
endast 31/100 genomgångsbostäder har förmedlats till hemlösa 
barnfamiljer.
 
Vi vill se krafttag mot en av stadens absolut största utmaningar, 
hemlösheten. En del av förslagen som finns med i programmet är 
bra, inte minst att hemlöshetsarbetet ska utgå från evidens med 
Bostad först och barnens behov i centrum, men detta nya program 
innebär inte mycket nytt mot tidigare. I ett hemlöshetsprogram 
behövs också ett arbetssätt för alla de stockholmare som idag 
befinner sig i strukturell hemlöshet utan sociala problem. Detta är 
en grupp som kommer växa kraftigt kommande år då många väntas 
flytta från SHIS bestånd och som är osynliga i den här rapporten.
 
Frågan om strukturell hemlöshet handlar om en grundläggande rätt 
till ett tryggt hem som är anpassat efter varje människas behov och 
förutsättningar. Rätten till bostad är så fundamental att det påtalas i 
Sveriges grundlag och som en av de mänskliga rättigheterna enligt 
Förenta nationerna (FN). Vi anser att det är en självklarhet att sträva 
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mot att förverkliga rätten till ett tryggt och bra boende för alla. 
Staden bör därför ansluta sig till det globala FN-initiativet The Shift 
och verka för en inriktning där bostad ses som en rättighet och 
utförsäljning av allmännyttan förkastas.
 
Vi vill därför att kommunstyrelsen tillsammans med berörda 
nämnder och bolag får i uppdrag att ta fram ett nytt program med ett 
tydligt mål om att utrota hemlösheten, med detta ska tillhörande 
handlingsplan tas fram.
 
 

Särskilt uttalande
 
Max Almflod (SD) lämnade följande särskilda uttalande:
 
Trots att det i det antagna programmet för att motverka hemlöshet 
finns ett tydligt mål om att antalet hemlösa i Stockholms stad ska 
minska så ligger antalet kvar på en konstant nivå. Antalet kvinnor 
som lever i hemlöshet ökar enligt såväl Stockholms Stadsmission 
och Sveriges radio P4 – Stockholm, vilket är oroande eftersom man 
som kvinna är extra utsatt i denna redan utsatta situation.
 
Vi instämmer i förvaltningens synpunkt att arbetet mot hemlöshet 
ska vara i ständig utveckling, men vill understryka att än mer måste 
göras för att målen i programmet ska uppnås.
 

Handlingar i ärendet
 312740 Stockholms stads program för att motverka 

hemlöshet
 KUNG 2020/156-4 Remissunderlag
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§ 13
Motion om att garantera Stockholms äldre en bra omsorg 
och vård 
Remiss från kommunstyrelsen
KUNG 2020/152

Beslut 
 

1. Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande.
 

2. Paragrafen förklarades omedelbart justerad.

Sammanfattning av ärendet 
 
Det finns enligt förvaltningen skäl för Stockholms stad att följa upp 
överenskommelsen om samverkan vid utskrivning från sluten hälso- 
och sjukvård för att säkerställa att Stockholms äldre ges den vård de 
behöver och att Regionen bär sitt ansvar för avtalet.
 
När lagen om samverkan vid utskrivning från slutenvård (LUS) 
började gälla 2018 beslutades att överföra ansvaret för samordnad 
individuell plan (SIP) vid utskrivning från slutenvården till den 
fasta kontakten i öppenvården. Tidigare delades detta ansvar mellan 
öppenvården och kommunen. Förvaltningen kan konstatera att 
denna nya ansvarsfördelning inte fungerar fullt ut. Under årets 
första fyra månader har Regionen i genomsnitt kallat till SIP vid 3,8 
procent av alla utskrivningar. En fungerande organisation kring SIP 
är en förutsättning för att vården och omsorgen om den enskilde 
äldre ska fungera.
 
En fungerande sammanhållen vård och omsorg i hemmet förenklar 
roll- och ansvarsfördelning. Den skulle innebära att samarbete 
mellan olika personalkategorier förenklades, underlätta och skapa 
högre personalkontinuitet och därmed ökad tryggheten för den 
enskilde.

 

Särskilt uttalande
 
Johanna Karlsson (S) lämnade följande särskilda uttalande:
 
Det är bra och viktigt att förvaltningen pekar på de brister som finns 
mellan regionens och kommunens ansvarsområden vad gäller 
äldreomsorgen idag. Den blågröna majoriteten i staden behöver 
arbeta mer för att den blågröna majoriteten i Regionen tar sitt 
ansvar, då den nya ansvarsfördelningen inte fungerar. Under årets 
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första fyra månader har Regionen kallat till samordnad individuell 
plan (SIP) vid endast 3,8 % av alla utskrivningar, en siffra som 
under april, den mest akuta perioden under pandemin, sjönk till 1,6 
%. Under coronapandemin har bristerna inom vård och äldreomsorg 
blivit allt tydligare och det är viktigt att återuppta arbetet med att 
kommunalisera hemsjukvården. Med en sammanhållen vård och 
omsorg hade det kunnat gå bättre och smittspridningen hade blivit 
mindre.
 
Av någon anledning har stadens politiska ledning i 
uppdragsbeskrivningen och förfrågningsunderlaget för hemtjänst 
ändrat när en SIP ska upprättas. Enligt lag ska en SIP upprättas när 
en är en enskild person, oavsett ålder, har behov av insatser från 
socialtjänsten och från hälso- och sjukvården, om det finns behov 
av det och om den enskilde samtycker. I underlagen har detta 
ändrats till att en SIP kan upprättas. Detta bör ändras tillbaka, så att 
det är tydligt för alla utförare att en SIP alltid ska upprättas under 
ovanstående förutsättningar.
 
Det är uppenbart att mer behöver göras för att de äldre ska kunna 
garanteras en trygg vård och omsorg, en omsorg som individen kan 
lita på. Det finns många orsaker till de tillfällen där samhällets 
omsorg sviker den äldre. Vårdplatserna är för få, inom regionens 
sjukvård finns det inte alltid kunskap om hur man ska göra. 
Kunskapen om lagstiftning kan ha brister och samverkan på en 
praktisk nivå brister.
 
Vi hade stora förhoppningar om att kunna kommunalisera 
hemsjukvården. Allt arbete stöp på tröskeln och skatteväxlingen 
kunde inte genomföras. Men det finns inga hinder för att 
Stockholms stad åter tar ledartröjan på sig och driver på för en 
kommunalisering.

Handlingar i ärendet
 317202 Remiss Motion en bra omsorg och vård
 KUNG 2020/152-2.1 Motion om att garantera Stockholms 

äldre en bra omsorg och vård
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§ 14
Riktlinjer för lokalupplåtelse 
Remiss från kommunstyrelsen
 
KUNG 2020/176

Beslut 
 
Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande.Remissen 
besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande.

Sammanfattning av ärendet 
 
Stadsdelsförvaltningen instämmer helt med intentionerna bakom 
förslaget. Det är viktigt att skattemedel aldrig används för att gynna 
krafter som motverkar demokrati och allas lika värde. Det finns 
dock, enligt förvaltningen, skäl att överväga instruktionerna i 
regelverket. Staden bör undvika att skapa onödigt byråkratiska 
system för handläggning av relativt små ärendegrupper.

Handlingar i ärendet
 318506 Svar på remiss av riktlinjer avseende 

lokalupplåtelser
 KUNG 2020/176-1.2 Bilaga 1 - Riktlinjer lokalupplåtelse
 KUNG 2020/176-1.1 (Godkänd - R 1) KS 2020/415 

Tjänsteutlåtande - Riktlinjer lokalupplåtelse
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§ 15
Motion om att tillgänglighetsanpassa Judarskogen 
Svar på remiss från kommunstyrelsen
KUNG 2020/158

Beslut 
 

1. Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande.
 

2. Paragrafen förklarades omedelbart justerad.

Sammanfattning av ärendet 
 
Det pågår ett kontinuerligt arbete med att öka tillgängligheten inom 
Stockholms stad och Program för tillgänglighet och delaktighet för 
personer med funktionsnedsättning är ett styrdokument som stadens 
nämnder och bolagsstyrelser ska utgå från när de planerar och följer 
upp sitt arbete för att nå stadens mål om ett Stockholm tillgängligt 
för alla, där personer med funktionsnedsättning är fullt delaktiga på 
jämlika villkor som alla andra. Bland annat ovan nämnda dokument 
bör vara vägledande i eventuell utredning om att 
tillgänglighetsanpassa promenadstigen runt sjön Judarn.

Handlingar i ärendet
 286410 Tillgänglighetsanpassa Judarskogen
 KUNG 2020/158-1.1 Motion - Tillgänglighetsanpassa 

Judarskogen
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§ 16
Sjötrafikutredning del 1 
Svar på remiss från kommunstyrelsen
KUNG 2020/198

Beslut 
 

1. Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande.
 

2. Paragrafen förklarades omedelbart justerad.
 

Sammanfattning av ärendet 
 
I den växande stockholmsregionen kan en utvecklad sjötrafik bidra 
till att komplettera och avlasta landkollektivtrafiken, vilket både kan 
innebära en ökad tillgänglighet i regionen samt en minskad 
klimatpåverkan. Förvaltningen välkomnar en utveckling av 
pendelbåtstrafiken, som för Stockholms innerstad och 
Kungsholmen innebär en ökad tillgänglighet både för 
arbetspendlingen till alla de arbetsplatser som finns inom 
stadsdelsområdet samt för Kungsholmens invånares möjlighet att ta 
sig till sina arbetsplatser i andra delar av Stockholm. Detta får inte 
minst en stor betydelse för de befintliga och planerade 
stadsutvecklingsområdena på Kungsholmen, såsom Hornsbergs 
strand och Lilla Essingen.

Handlingar i ärendet
 KUNG 2020/198-4 Sjötrafikutredning del 1
 KUNG 2020/198-1.4 Remissutgåva Sjötrafikutredning del 1
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§ 17
Remiss om serveringstillstånd Sheera indiska 
Remiss från socialförvaltningens tillståndsenhet
 
 
KUNG 2020/249

Beslut 
 

1. Kungsholmens stadsdelsnämnd överlämnar 
stadsdelsförvaltningens tjänsteutlåtande som svar på 
remissen.
 

2. Paragrafen förklarades omedelbart justerad.
 

Sammanfattning av ärendet 
 
Med anledning av restaurangens inriktning, planerade öppettider 
och att det inte finns bostäder i direkt anslutning till 
restaurangverksamheten, befarar inte Kungsholmens 
stadsdelsförvaltning att alkoholserveringstillstånd skulle medföra 
någon nackdel utifrån en social bedömning.

Handlingar i ärendet
 319425 Remissvar om serveringstillstånd för Sheera Indiska 

AB
 KUNG 2020/249-1 Remiss till Kungsholmen sdn Sheera 

indiska 
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§ 18
Anmälan av delegationsbeslut 
 
200601 av enhetschef om förordnande som biträdande enhetschef 
vid enheten för personer med funktionsnedsättning, dnr KUNG 
2020/219
 
200601 av enhetschef om förordnande som biträdande enhetschef 
vid enheten för personer med funktionsnedsättning, dnr KUNG 
2020/219
 
200612 av avdelningschef om förordnande som enhetschef vid 
enheten för prevention och familjebehandling, dnr KUNG 2020/219
 
200617 av stadsdelsdirektör om vidaredelegering av 
delegationsordningen, dnr KUNG 2020/192
 
200617 av avdelningschef om förordnande som enhetschef vid 
vuxenenheten, dnr KUNG 2020/219
 
200624 av stadsdelsdirektör om förordnande som förvaltningschef, 
dnr KUNG 2020/239
 

Sida 27 (33)



Kungsholmens stadsdelsnämnd Protokoll nr 7/2020

2020-08-27

§ 19
Anmälan av balanslista 
 
Anmälan av balanslista för augusti 2020.
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§ 20
Anmälan av protokoll från sammanträde med 
pensionärsrådet 
 
Anmälan av protokoll från sammanträde med pensionärsrådet 2020-
08-20.
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§ 21
Anmälan av protokoll från sammanträde med rådet för 
funktionshinderfrågor 
 
Anmälan av protokoll från samanträde med rådet för 
funktionshinderfrågor 2020-08-20.
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§ 22
Anmälan av protokoll från sammanträde med 
förvaltningsgruppen 
 
Anmälan av protokoll från förvaltningsgruppen 2020-08-20.
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§ 23
Stadsdelsnämndens frågor 
 
Jan-Åke Porseryd (S) frågade om upprustningen av Signalparken. 
Stadsdelsförvaltningen besvarade frågan.
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§ 24
Information från stadsdelsförvaltningen 
 
Information om anpassningar vid äldreboenden.
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